
Sola kirke åpning 18.10.2020 Jh 11,1-5 

En mann som het Lasarus, var blitt syk. Han var fra Betania, landsbyen der Maria og hennes 

søster Marta bodde. Det var Maria som salvet Herren med fin salve og tørket føttene hans 

med håret sitt. Lasarus, som lå syk, var hennes bror. Søstrene sendte bud til Jesus og sa: 

Herre, han som du er så glad i, er syk. Da Jesus fikk høre det, sa han: Denne sykdommen 

fører ikke til døden, men er til Guds ære (herlighet doxa). For ved den skal Guds Sønn bli 

herliggjort (æret). Jesus var glad i (agape) Marta og hennes søster og Lasarus. 

(1Sam 18,1-4 David og Jonathan og Hebr 13,1-3 Søskenkjærligheten) 

«Herligheten!», det har jammen vært et langt svangerskap for Sola kirke! 68 år har det 

tatt fra planen ble vedtatt til vi står her i dag, 18.oktober 2020. Gratulerer med dagen! 

Gratulerer med et vakkert signalbygg i sentrum! Til lykke med et bygg som speiler himmelen! 

Jesus sa: «I min Fars hus er det mange rom». Det er det i Sola kirke også! Med denne kirka er 

dere med på å virkeliggjøre visjonen for Den norske kirke: «Mer himmel på jord». Så flott! 

«Herligheten» er et dialektuttrykk. Hvor kommer det fra? Vi bruker ordet når vi er overveldet, 

som vi kan bli av å tre inn i kirkerommet. Så høyt under taket! Alt dette er bygd for å 

herliggjøre Guds sønn, for å gi Gud ære. Men «herligheten!» Vi kan også uttale det i et 

tonefall som viser at vi er misfornøyde. Det har vært mange runder og mye diskusjon. Nå 

håper og tror vi at dette bygget blir brukt til beste for hele lokalmiljøet her på Sola, og at det 

«vinn sæ» som de sier på Nordmøre når folk må venne seg til noe nytt og etter hvert ser at det 

er riktig så bra.  

Når Jesus får høre at Lasarus er syk tar han regi på en måte som er vanskelig å forstå. 

Han drøyer før han drar til Betania. Men han sier at han vet denne situasjonen vil gi Gud ære 

og vise Guds sønns herlighet. Ære og herlighet er det samme ordet på nytestamentlig gresk, 

doxa. Herligheten hører med i den lovprisningen vi avslutter Fadervåret med: «for riket er ditt 

og makten og herligheten i evighet». 

Sola kirke blir vigslet på en dag i kirkeåret der vennskap står i fokus. Vil arbeidet som 

skjer i og ut fra denne kirka bygge vennskapsbånd? Jesus var glad i Marta og Maria og 

Lasarus. Vi vet mer om disse tre søsknene enn om mange andre som har fått navnet sitt vevd 

inn i evangeliet. Vi vet også at da Jesus endelig kom fram til landsbyen der de bodde hadde 

Lasarus ligget fire dager i graven. Likevel kalte Jesus ham tilbake til livet, tilbake til søstrene 

og hverdagene. Kanskje Lasarus var hovedforsørgeren i den husholdningen? Eller var det 

Maria som tjente mest? Hun som salvet Herren med fin salve og tørket føttene hans med håret 

sitt. Det fortelles at Jesus var gjest i et annet hus en gang og at en kvinne kom inn fra gata 

med kostbar salve og tårer. Verten mente Jesus burde vært klar over at hun førte et syndefullt  

liv. Mange tror det var Maria. Verdien av salven som ble øst ut over Jesus tilsvarte ei hel 

årslønn.  

Hvor mange årslønner har denne kirka kostet? Maria viste sin kjærlighet til Jesus med 

kostbar salve. Jesus tok imot og han ble kritisert for det. Å vigsle ei ny kirke gir perspektiv på 

livet. Vi har hverdagene. I hverdagen jobber vi og pleier vennskap og tar oss av våre 

nærmeste. I hverdagene skal rommene i Sola kirke fylles av undervisning og sosiale 

aktiviteter for alle aldersgrupper. Det skal bli et godt sted for gamle og nye vennskap.  



I dag vigsler vi kirkerommet til Guds herlighet. Vi lever ikke bare i hverdagene. Sola-folk 

er kanskje litt beskjedne, litt sjenerte overfor store ord og prangende klær og dyre biler? Vi er 

et folk av småbønder og husmenn. Vi trives best i det hverdagslige. Kirka står her fordi vi 

trenger noe som løfter oss ut av hverdagen. Vi trenger søndager og festdager. Vi trenger det 

som trekker blikket vårt oppover, også i overført betydning. Engasjementet rundt Sola kapell, 

litt vest for sentrum her, er sterkt. Det er alltid mye følelser knyttet til Gudshus. Det er 

tankevekkende at vår kjærlighet til Gud kan være så vanskelig å sette ord på og stå for, mens 

kjærligheten til kirkebygget er lettere å gi uttrykk for. I «Medlemsundersøkelsen» for Den 

norske kirke kommer det klart fram at noe av det viktigste våre medlemmer syns vi skal gjøre 

er å ta godt vare på kirkebyggene. Den som lever i 68 år til får se om ikke denne Sola kirke 

også har blitt omsluttet av folks kjærlighet. Jeg tror det. 

En gang sukket Jesus og sa at han lurte på om Menneskesønnen kom til å  finne tro i verden 

når han vender tilbake. Med et dystert framtidsblikk sa han at det ville komme ei tid der 

kjærligheten blir kald. Levende tro og varm kjærlighet er to sider av samme sak. Det er det 

livet Gud kaller oss til. Vi får ikke en fasit til livet. Det må utforskes og leves etter beste evne. 

Noen kan si ordene «Jeg tror» andre kan si det samme ved å vise kjærlighet. Hvis det virkelig 

var Maria som kom inn fra gata med salve verdt ei årslønn, da var det om henne Jesus sa: 

«Hennes mange synder er tilgitt, derfor har hun vist stor kjærlighet.» Kjernen i evangeliet er 

dette, at Gud elsker mennesker og gir oss nye muligheter gjennom tilgivelse og nåde. Det er 

ikke lett å  forstå hvorfor Jesus med vilje kom for seint fram til å  kunne helbrede Lasarus. Er 

det noe i den fortellinga som peker fram mot denne dagen? Har vi en rolle i den fortellinga 

som ikke fører til døden, men som er til Guds ære og herlighet?  

Sola kommune, folk i Sola, har kostet mye på kirka. Dere er med på å framheve Guds 

herlighet på en måte som både rommer de beskjedne hverdagene og som løfter oss opp og 

framover når det er høgtid og fest. 68 års venting er lenge, men den som venter på noe godt 

venter ikke forgjeves. Å «herligheten» som vi skal ta i og synge med på «Deg være ære»!

  

Ære være Faderen og Sønnen og Den hellige ånd, som var, er og blir, en sann Gud fra 

evighet til evighet. 


